



## Referat GL-møde

Dato: 15. maj 2018  
Sted: Grantofte, Claus Nar  
Tilstede: Bellis (BG), Lars (PA), Kasper (BF), Pip (SM), Pia (1L), Kamilla (PL), ? (CN), Fred (DC), Henriette (DC)  
Afbud: Henrik (SV), Niels (BR), Lene (1B), Rasmus (CN)  
Ikke tilstede: 2B

### 1. Opfølgning på DRM 2018

Vi diskuterer divisionsrådsmødet. Fred bemærkede at grupperne på DRM kom med meget gode forslag i forhold til MatchMaking.

Lars (PA) har svært ved at se sammenhængen i udviklingsplanerne fra korps, division og grupper. Den efterfølgende diskussion konstaterer at korpsets udviklingsplan rammer mange områder og spænder bredt. En division fokuserer mest på de kerneopgaver som ligger i en division, såsom samarbejde, udvikling, netværk. En gruppe kommer ofte med et udviklingsplan som indeholder mere konkrete opgaver. Sammenhængen er at de hver især understøtter det formål som ligger i korpset.

Grupperne har mange forskellige måder at frembringe en udviklingsplan.

- Gruppelederen laver udviklingsplanen selv og fremlægger den for ledergruppen
- Ledergruppen laver udviklingsplanen
- Der bliver afholdt særskilte møder / workshops hvor der brainstormes og hvor gruppeleder(ne) efterfølgende udvælger nogle emner

Det er vigtigt at en udviklingsplan ikke blot er noget som skal stå på et referat fra GRM. Det bør være en rettesnor som en bestyrelse, en ledergruppe, divisionsledelse skal bruge til at udvikle aktiviteter som understøtter den udviklingsplan som man har vedtaget. Der bør følges op på status i løbet af året.

Herefter gennemgik vi de enkelte punkter fra divisions udviklingsplan 2018/2019

#### ❖ Forberedelse til grupperådsmøde / Tips & Tricks

Der er opbakning til at organisere et møde i løbet af efteråret hvor vi inviterer bestyrelsen med. Fokus på dette møde vil ligge på at komme rettidigt i gang med forberedelser til grupperådsmøderne. Det kan indeholde emner som:

- Udviklingsplan
- Rekruttering





## Referat GL-møde

- Mødeform (mens der er spejderaktivitet samtidig eller andet)
- Billedshow
- Beretninger fra afholdte arrangementer
- Praktiske gøremål i forhold til Medlemsservice
- Kasserer (regnskab, budget)

### ❖ Skabe opmærksomhed vedr. divisionsarbejde

Ved at kommunikere direkte til divisionens seniorer og ledere vil divisionen gerne komme tættere på den enkelte leder. Tanken er at en nyhedsbrev kan være med til at skabe en nysgerrighed hos den enkelte leder/senior. Det er denne nysgerrighed som kan føre til debat, måske endda et bedre grundlag for rekruttering.

Pip (SM) bemærker at grenledermøder typisk fokuserer udelukkende på at forberede til divisionsarrangement. Divisionsassistenter vurderer at der på nuværende tidspunkt ikke er opbakning til at tage fat i andre emner med grenlederne.

### ❖ Kurser for ledere og tropsspejdere

Divisionsledelsen ser kursusvirksomhed som en del af den kerneopgave som hedder "udvikling af grupperne". Derfor var det så ærgerligt at det planlagte kursus ikke blev til virkelighed. Men nu prøver vi igen. Pip (SM) vil gerne spille en aktiv rolle, hvilket vi tager imod med kyshånd. Pia (1L) håber at kurser ligger inden efterårsferien

### ❖ Samarbejde om aktiviteter på Råbjerggrunden

Opbakning til Råbjergfondens bestyrelse er et langsigtet del af vores udviklingsplan. Der er mange gode personer i bestyrelsen, og de vil gerne have hjælp med specifikke opgaver. Råbjerggrunden/hytten er "vores" og det vil vi gerne bakke op om.

Test af matchmaking mellem grupperne

Der er mange kompetencer i vores division. Der er også mange udfordringer. MatchMaking er det værktøj som har til formål at bringe de to sammen.

## 2. Opfølgning på GRM i divisionen 2018

Mens vi havde diskussionen under det forgående punkt, var der et tændt op i bålet. Det tog tilpas langt så bålet var blevet til et fint glødebål. Henriette havde taget snobrødsdej, skinke og ost med, hvilket naturligvis medførte en venskabelig konkurrence om det flotteste snobrød, med indbagt skinke, og smeltet ost. Vi fandt aldrig ud af om Henriette virkelig havde taget to stykker skinke, men vi må bare konstatere at gruppeledere ikke har glemt hvordan man kan lave snobrød, mens man hyggesnakker, om kanoer hos Peter Lassen, Bøgevangshytten hos Palnatoke og 1. Lillerød. Situationen med den store grund hos Blackfoot og meget mere.





## Referat GL-møde

### 3. Mødekalender

I det kommende år vi der være GL-møde på følgende dato:

- 13. sep (19:30 – 21:30) hos 1. Lillerød
- 10. okt (19:30 – 22:00) hos Blackfoot (GL/BE møde)
- 28. nov (19:30 – 21:30) hos Birkegruppen (med jule-kahoot fra Pia)
- 20. mar (19:30 – 22:00) hos Palnatoke
- 21. maj (19:30 – 21:30) og her har vi ikke aftalt et sted. Kan det evt. være 1./2. Birkerød, så vi kan se den nye bålhytte?

### 4. Eventuelt

Under bålhygge drøftede vi sov-ude dagen. Vi vil undersøge muligheden for en divisions- sov-ude dag i løbet af efteråret.

